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Zusammenfassung

        
Bei 1583 Patienten, die wegen dyspeptischer Beschwerden geröntgt wurden, fanden sich in 15,3 % varioliforme Erosionen, Männer waren mit 9,8 % fast doppelt so häufig wie Frauen (5,5 %). Magenschleimhautpolypen, meistens vom hyperplastischen Typ, fanden sich im gleichen Krankengut in 2,4 %. Patienten mit Ulcus ventriculi hatten in 15 %, mit Ulcus duodeni in 16 % gleichzeitig auch varioliforme Erosionen, andererseits hatten die Patienten mit v.E. in 11 % Ulcera ventriculi und in 8,3 % Ulcera duodeni. Die in der Literatur sich zum Teil widersprechenden Definitionen der Erosion werden dargestellt. Varioliforme Erosionen, auch komplette Erosionen genannt, können akut oder chronisch auftreten. Sie stellen die dritthäufigste Blutungsursache des oberen Gastrointestinaltraktes dar und sind bei der heute möglichen röntgenologischen Magendiagnostik kein seltener Befund mehr.


      
        
Summary

        
One thousand five hundred and eighty-three patients who were x-rayed for dyspepsia showed varioliform erosions in 15.3 %. Men had an incidence of 9.8 %, almost twice as common as in women (5.5 %). Mucosal polyps, usually of the hyperplastic type, occurred in 2.4 %. 15 % of patients with gastric ulcers and 16 % of patients with duodenal ulcers had varioliform erosions. On the other hand, amongst patients with erosions, 11 % had gastric ulcers and 8.3 % duodenal ulcers. The definitions of erosion which have been given in the literature are partly contradictory, and are discussed. Varioliform erosions, also known as complete erosions, may be acute or chronic. They are the third most common cause of bleeding from the upper gastrointestinal tract. With modern radiological methods of examining the stomach, they are no longer a rare finding.
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